
 

   

 

2. maj 2013 
 

 
I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut vedrørende beslutningen om at lade de maritime uddannelser 
forblive decentrale på kysten: 
 

1. Hvilke nye oplysninger ligger til grund for beslutningen om, at lade de nuværende 
maritime uddannelser forblive decentrale? 

2. Hvilke konkrete tiltag har Naalakkersuisut til at få samtlige maritime uddannelser til 
at fungere på et niveau, så der bliver sikret flere uddannede fra uddannelserne og på et 
højere niveau end i dag? 

3. Er det et enigt Naalakkersuisut, der afviser de konkrete anbefalinger fra erhvervslivet, 
fra skolernes bestyrelser og den nedsatte arbejdsgruppe, som anbefalede en samling af 
uddannelserne? 

(Medlem af Inatsisartut Palle Christiansen, Demokraterne) 
 
 
Begrundelse 
Naalakkersuisut har besluttet at lade de maritime uddannelser forblive på deres nuværende 
lokaliteter. Dette er stik imod alle anbefalinger, og derfor ønsker jeg oplyst de bagvedliggende 
grunde til denne beslutning. Derudover ønsker jeg et bud på – hvis muligt – de politiske 
pejlemærker på det maritime område. 
 
Spørgsmålene bedes besvaret inden for 10 arbejdsdage fra modtagelsen.  


